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Københavns Borgerrepræsentations forhandlinger 

Mødet 17. januar 2002 

 
 

  

 

 

Torsdag den 17. januar 2002 kl. 17.30 
 

 

Dagsorden: 

 
 8/02  Vestskovudvalget 

13/02  Det Kommunale Momsfond 

17/02  Erhvevscenter TIC 

36/02  Trafikudvalget og Teaterudvalget i HUR samt Copenhagen Capacity 

14/02   Kontrakt med spillested Loppen 

15/02   Bellevue Strandparks budget 

33/02   Udvalget til behandling af klager over  

32/02   Selvejende institution "IDRÆTSFABRIKKEN" 

31/02   Danmarks Biblioteksforenings Repræsentantskab 

24/02   Københavnske huslejenævn 

  4/02  Laborantskolen 

  2/02   Niels Brocks Handelsskole 

  3/02   Center for Undervisningsmidler 

  5/02   Hotel- og Restaurantskolen 

  9/02   "Krigsråds Mørks Minde" 

10/02   Nationalforeningen til bekæmpelse af Lungesygdomme 

11/02   Helse - Familiens lægemagasins Fond 

16/02   Combipissoir på Tove Ditlevsens Plads 

30/02   Repræsentation i R98s bestyrelse 

12/02   Forslag om trafikal tilgængelighed for erhvervslivet 

  7/02    Mødeplan 2002 

27/02   Orlov 
 

________ 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): God aften. Mødet er åbnet. Godt nytår til 

alle, især til dem, jeg endnu ikke har haft lejlighed til at hilse på personligt, og for den sags 

skyld også godt nytår til dem, jeg har haft lejlighed til at hilse på personligt. 

 Velkommen til arbejdet i den nye forsamling og selvfølgelig velkommen til dette møde, 

der er det første ordinære møde i den nye forsamling her i Borgerrepræsentationen. Jeg glæder 

mig meget til arbejdet, jeg glæder mig meget til samarbejdet. Det er et spændende år, det er en 

spændende periode, vi har foran os, en periode, som jeg er helt overbevist om kommer til at 

byde på store udfordringer og vigtige opgaver i den fortsatte udvikling af vores by. 

 Det første møde her er jo traditionelt et kort møde, idet vi som bekendt skal mødes senere 

med samarbejdspartnere og udefrakommende gæster, tidligere medlemmer af forsamlingen, 

tidligere borgmestre. Om det kan jeg sige, at de pågældende er inviteret til kl. 19, og jeg hå-
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ber, at vi kan være færdige med mødet til dette tidspunkt. Men der er ingen grund til at be-

stræbe sig på, at mødet varer dertil. 

 Rent praktisk skal jeg bede om, at man pakker ned, hvad man har liggende på bordene, og 

lægger det i skuffer eller tasker, når vi er færdige med mødet her. 

 Jeg skal sige, der er ikke modtaget afbud til mødet. Der er udsendt en dagsorden med 28 

punkter, hvor hovedparten er udpegningssager. Der er derudover en enkelt sag udsendt, en til-

lægsdagsorden med ét punkt. Det drejer sig om sag 36/02, udpegning af medlemmer til Tra-

fikudvalget og Teaterudvalget i HUR samt Copenhagen Capacity. 

 Så skal jeg oplyse, at der er en ændring i forhold til den udsendte dagsorden. Det drejer 

sig om sag 27/02 omhandlende orlov for Jette Bergenholz Bautrup. Orloven skal først træde i 

kraft den 1. februar 2002 og ikke den 18. januar 2002 som først anført. 

 Så har jeg endvidere modtaget 8 sager uden for dagsordenen. Sagerne omhandler alle or-

lov og omrokeringer i udvalg og kan under forudsætning af forsamlingens godkendelse opta-

ges på dagsordenen. Listen over disse sager er omdelt på pladserne. Jeg går ikke ud fra, at der 

er grund til, at jeg skal gennemgå de pågældende sager. Det drejer sig om sag 59/02, 58/02, 

60/02, 61/02, 62/02, 34/02, 63/03 og 64/02.  

 Så skal jeg foreslå, at sag 36/02, udpegning af medlemmer til Trafikudvalget m.v. i for-

bindelse med HUR, behandles efter punkt 5 på den udsendte dagsorden, og at de 8 sager ved-

rørende orlov og valg behandles som de første 8 sager på den ordinære dagsorden. Jeg skal 

høre, om der er bemærkninger hertil? (Ophold). Det er ikke tilfældet; så er dagsordenen god-

kendt. 

 Så skal jeg lige afslutningsvis her i øvrigt oplyse forsamlingen om, at møderne bliver 

transmitteret til internettet. Udstyret er i hvert fald i orden, men om det vil betyde en ændring i 

medlemmernes adfærd på talerstolen, skal jeg ikke gøre mig til dommer over, inden vi er gået 

i gang med mødet, men jeg tvivler på, at dagsordenen skulle give anledning til dette. 

 Ikke flere indledende bemærkninger. Vi skrider til behandling af selve dagsordenen og 

her først de 8 sager, der blev optaget på dagsordenen. 

 

___________ 

 

1) BR 59/02. Godkendelse i henhold til styrelseslovens § 15, stk. 2, af formandens ind-

kaldelse af en stedfortræder for Charlotte Wieth-Klitgaard, der på grund af barsel vil 

være forhindret i at deltage i forsamlingens møder fra 1. januar 2002 og indtil videre. 1.  

stedfortræder Heinrich Metz indkaldes. 

 

Indstillingen blev godkendt. 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Jeg skal høre, om Heinrich Metz er nået 

frem? Det er tilfældet. Velkommen til Heinrich Metz, velkommen til arbejdet og til samarbej-

det. 

 

(Forsamlingen rejste sig) 

 

============================================================== 
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2) BR 58/02. Godkendelse af, at Jens Kjær Christensen, Ø, udtræder som medlem af 

Valgudvalget samt meddelelse fra valggruppen om, at Mikkel Warming indtræder som 

nyt medlem af udvalget.  

 

Ændringen blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

3) BR 60/02. Godkendelse af, at Bjarne Fey og Sven Milthers bytter plads i både Lynet-

tefællesskabets bestyrelse og bestyrelsen for Centralkommunernes Transmissionssel-

skab CTR, således at Sven Milthers indtræder som medlem af begge bestyrelser og 

Bjarne Fey som suppleant, samt at Bjarne Fey udtræder som delegeret til I/S Vest-

forbrændings generalforsamling, og at Sven Milthers indtræder som ny delegeret. 

 

Ændringerne blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

4) BR 61/02. Valg og godkendelse af, at Bjarne Fey udtræder som medlem af Miljø- og 

Forsyningsudvalget samt meddelelse fra den lille valggruppe om, at Mogens Lønborg 

indtræder som nyt medlem af udvalget. 

 

Ændringen blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

 

5) BR 62/02. Godkendelse af, at Bjarne Fey udtræder som medlem af Det Rådgivende 

Integrationsudvalg samt meddelelse fra den store valggruppe om, at Anna Saakwa ind-

træder som nyt medlem af udvalget. 

 

Ændringen blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

6) BR 34/02. Godkendelse af at Wallait Khan udtræder som medlem af Sundheds- og 

Omsorgsudvalget samt meddelelse fra den lille valggruppe om, at Abderrahman Ben 

Haddou indtræder som nyt medlem af udvalget.  

 

Ændringen blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

7) BR 63/03. Godkendelse af, at Bente Frost udtræder som medlem af Uddannelses- og 

Ungdomsudvalget samt meddelelse fra den lille valggruppe om, at Wallait Khan ind-

træder som nyt medlem af udvalget. 
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Ændringen blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

8) BR 64/02. Godkendelse af, at Manu Sareen (B) udtræder som medlem af Miljø- og 

Forsyningsudvalget, samt meddelelse fra den lille valggruppe om, at Bente Frost (V) 

indtræder som nyt medlem af udvalget. 

 

Ændringen blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

9)BR 8/02. Vestskovudvalget 

Indstilling om valg af repræsentant til Vestskovudvalget. 

(Økonomiforvaltningen) 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Jeg har selv tidligere været kommunens 

repræsentant i Vestskovudvalget, men da varetagelsen af kommunens deltagelse i Vestsko-

vudvalget vil blive overdraget til bygge- og teknikforvaltningen i nær fremtid, vil jeg foreslå, 

at borgmester Søren Pind i stedet udpeges som medlem.  

 Vestskovudvalget er optaget på den liste over råd og nævn, som regeringen ønsker at 

skære væk, men da finansloven endnu ikke er vedtaget, er vi nødt til at foretage udpegning af 

borgmester Søren Pind på nuværende tidspunkt. Jeg går ikke ud fra, at det giver anledning til 

bemærkninger? (Ophold). Det gør det ikke. 

 

Som repræsentant valgtes: 

Borgmester Søren Pind. 

 

============================================================== 

 

10) Nr. 2 BR 13/02. Det Kommunale Momsfond 

Indstilling om udpegning af 1 medlem til bestyrelsen for Det kommunale Momsfond. 

(Økonomiforvaltningen) 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Det Kommunale Momsfond er optaget på 

den liste over råd og nævn, som regeringen ønsker at skære væk, men da finansloven endnu 

ikke er vedtaget, er vi nødt til at foretage udpegning nu, og jeg har modtaget forslag om, at 

Jens Kramer Mikkelsen udpeges. Jeg skal høre, om der er bemærkninger til det? (Ophold). 

Det er ikke tilfældet. 

 

Som medlem valgtes: 

Overborgmesteren Jens Kramer Mikkelsen. 

 

============================================================== 
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11) BR 17/02. Erhvervscenter TIC 

Indstilling om udpegning af et medlem til bestyrelsen for Erhvervscenter TIC København-

Frederiksberg, under forbehold for, at den foreslåede sammenlægning af Københavns Er-

hvervscenter og TIC København-Frederiksberg tiltrædes af Borgerrepræsentationen og Frede-

riksberg Kommunalbestyrelse. 

(Økonomiforvaltningen) 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Der skal vælges et medlem til bestyrelsen 

for perioden 1. januar 2002 - 31. december 2005. Pladsen tilfalder den store valggruppe. Jeg 

skal bede om bemyndigelse til at modtage navn på den pågældende. Jeg skal høre, om det gi-

ver anledning til bemærkninger? (Ophold). Det er ikke tilfældet. 

 

Overborgmesteren fik bemyndigelse til at modtage navnet. 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Jeg skal anmode om, at navnet snarest 

muligt bliver tilsendt Borgerrepræsentationens sekretariat. 

 

============================================================== 

 

12) BR 18/02. Forlængelse af konstitution 

Indstilling om, at afdelingschef Jørgen Høgs konstitution i stillingen som direktør for Miljø-

kontrollen forlænges indtil den 12. januar 2004. 

(Økonomiudvalget) 

 

Indstillingen blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

13) BR 19/02. Forlængelse af forsikringsaftale 

Indstilling om, at der i 2002 gives en tillægsbevilling på kr. 574.000 til Økonomiudvalget 

konto 6.51.1 (Forsikringer) med dækning på puljen til uforudsete udgifter. 

(Økonomiudvalget) 

 

Indstillingen blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

14) BR 36/02. Trafikudvalget og Teaterudvalget i HUR samt Copenhagen Capacity 

Udpegning af medlemmer til Trafikudvalget og Teaterudvalget i HUR samt Copenhagen Ca-

pacity. 

(Økonomiforvaltningen) 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Jeg skal anmode om ud over de navne, 

der er indløbet, at modtage navne fra valggrupperne snarest muligt. 

 

Som medlem af Trafikudvalget valgtes: 
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Medlem: Suppleant:  

Winnie Larsen-Jensen (A). (Mangler)  

(Mangler) (Mangler)  

(Mangler) (Mangler) 

Som medlem af Teaterudvalget valgtes: 

Medlem: Suppleant: 

Mona Heiberg (A) (Mangler) 

(Mangler) (Mangler)  

(Mangler) (Mangler)  

Som medlem af bestyrelsen i Copenhagen Capacity valgtes: 

Medlem: Suppleant: 

Overborgmesteren Jens Kramer Mikkelsen (A) (Ingen) 

(Mangler) (Mangler)  

 

Overborgmesteren fik bemyndigelse til at modtage de resterende navne.  

 

============================================================== 

 

15) BR 14/02. Kontrakt med spillested Loppen 

Indstilling om, at kontrakt med det regionale spillested Loppen vedtages, at den kommunale 

andel af tilskuddet til Loppen udgør 810.000. kr. årligt (2001-priser) i perioden 2001-2003, 

samt at kassemæssig dækning for det kommunale tilskud på 810.000 kr. (2001-priser) i 2001 

og 2002 anvises på Kultur- og Fritidsudvalgets bevilling Kultur og Fritid, konto 3.63.1 Mu-

sikarrangementer (spillestedslovgivning), og at det kommunale bidrag i 2003 afholdes inden 

for Kultur- og Fritidsudvalgets budgetramme. 

(Kultur- og Fritidsudvalget) 

 

Indstillingen blev godkendt med 42 stemmer imod 3. 4 undlod. 

For stemte A, V, F, B, Ø og D. 

Imod stemte O. 

Undlod C. 

 

============================================================== 

 

16) BR 15/02. Bellevue Strandparks budget 

Indstilling om godkendelse af budgetforslaget for I/S Bellevue Strandpark for 2002, godken-

delse af tilskuddet på 192.000 kr. til I/S Bellevue Strandpark i 2002, samt at der anvises dæk-

ning for beløbet på Kultur- og Fritidsudvalgets konto 0.35.1 Andre fritidsfaciliteter (Bellevue 

Strandpark). 

(Kultur- og Fritidsudvalget) 

 

Indstillingen blev godkendt. 

 

============================================================== 
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17) BR 33/02. Udvalget til behandling af klager over Folkeoplysningsudvalgets afgørel-

ser 

Indstilling om valg af 5 medlemmer til Udvalget til behandling af klager over Folkeoplys-

ningsudvalgets afgørelser (Klageudvalget), samt at Borgerrepræsentationen delegerer kompe-

tencen til at behandle klagesager i relation til Folkeoplysningsudvalgets afgørelser til Klage-

udvalget. 

(Kultur- og Fritidsforvaltningen) 

 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Jeg skal bede om, at jeg ud over de meget  

få navne, der er modtaget, får bemyndigelse til at modtage yderligere navne. 

 

Indstillingen blev godkendt. 

Som medlemmer valgtes: 

Finn Rudaizky (A). 

(Mangler) 

(Mangler) 

(Mangler) 

(Mangler) 

Overborgmesteren fik bemyndigelse til at modtage de resterende navne. 

 

============================================================== 

 

18) BR 32/02. Selvejende institution "IDRÆTSFABRIKKEN" 

Indstilling om udpegning af 1 medlem til bestyrelsen for den selvejende institution 

"IDRÆTSFABRIKKEN". 

(Kultur- og Fritidsforvaltningen) 

 

Overborgmesteren fik bemyndigelse til at modtaget navnet. 

 

============================================================== 

 

19) BR 31/02. Danmarks Biblioteksforenings Repræsentantskab 

Indstilling om udpegning af 1 medlem til Danmarks Biblioteksforenings Repræsentantskab. 

(Kultur- og Fritidsforvaltningen) 

 

Som medlem valgtes: 

Borgmester Martin Geertsen. 

 

============================================================== 

 

20) BR 24/02. Københavnske huslejenævn 

Indstilling om, at Borgerrepræsentationen til overpræsidenten indstiller de i sagsbeskrivelsen 

anførte personer som henholdsvis formænd og suppleanter for de enkelte københavnske hus-

lejenævn for perioden 1. marts 2002 til 28. februar 2006, dog ikke længere end den nuværen-

de boligreguleringslovs bestemmelser om huslejenævn er gældende, samt at Borgerrepræsen-
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tationen til socialministeren indstiller de i sagsbeskrivelsen anførte personer som henholdsvis 

formand og suppleant for Ankenævnet for de københavnske huslejenævn for perioden 1. 

marts 2002 til 28. februar 2006, dog ikke længere end den nuværende boligreguleringslovs 

bestemmelser om huslejenævn er gældende. 

(Kultur- og Fritidsforvaltningen) 

 

Indstillingen blev godkendt.  

 

============================================================== 

 

21) BR 28/02. Musikudvalget 

Indstilling om godkendelse efter indstilling fra repræsentantskabets musikorganisationer og 

publikum for perioden 1. januar 2002 til 31. december 2005 om udpegning af de i sagsbeskri-

velsen (litra c-g) anførte medlemmer og suppleanter til Musikudvalget for Københavns 

Kommune. 

(Kultur- og Fritidsforvaltningen) 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Er der bemærkninger til, at jeg modtager 

navne? 

 

Overborgmesteren fik bemyndigelse til at modtaget navnene. 

 

============================================================== 

 

22) BR 1/02. Københavns Tekniske Skole 

Indstilling om udpegning af to medlemmer til bestyrelsen for Københavns Tekniske Skole. 

(Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen) 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Tilsvarende beder jeg her om bemyndi-

gelse til at modtage navne.  

 

Overborgmesteren fik bemyndigelse til at modtaget navnene. 

 

============================================================== 

 

23) BR 4/02. Laborantskolen 

Indstilling om udpegning af et medlem til bestyrelsen for Laborantskolen. 

(Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen) 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Jeg har modtaget meddelelse fra den store 

valggruppe om, at Jakob Hougaard, A, udpeges.  

 

Som medlem valgtes: 

Jakob Hougaard (A). 

 

============================================================== 
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24) BR 2/02. Niels Brocks Handelsskole 

Indstilling om udpegning af et medlem til styrelsen for Niels Brocks Handelsskole. 

(Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen) 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Jeg har ikke modtaget noget navn i den 

anledning. Jeg beder om bemyndigelse til at modtage det pågældende navn.  

 

Overborgmesteren fik bemyndigelse til at modtaget navnet. 

 

============================================================== 

 

25) BR 3/02. Center for Undervisningsmidler 

Indstilling om udpegning af 6 medlemmer til bestyrelsen for Center for Undervisningsmidler 

blandt Borgerrepræsentationens medlemmer samt 6 suppleanter. 

(Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen)  

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Her har jeg modtaget nogle, men ikke alle 

navne. Jeg beder om bemyndigelse til at modtage de resterende fra valggrupperne.  

 

Som medlemmer valgtes: 

Medlemmer: Suppleanter: 

Jakob Hougaard (A) Anna Sakwa (A) 

Jesper Christensen (A) Karen A. Hækkerup (A) 

Pia Allerslev (V) (Mangler) 

(Mangler) (Mangler) 

(Mangler) (Mangler) 

(Mangler) (Mangler) 

Overborgmesteren fik bemyndigelse til at modtage de manglende navne. 

 

============================================================== 

 

26) BR 5/02. Hotel- og Restaurantskolen 

Indstilling om udpegning af to medlemmer til bestyrelsen for Hotel- og Restaurantskolen. 

(Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen)  

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Jeg har modtaget meddelelse om Jakob 

Hougaard fra den store valggruppe. Jeg beder om bemyndigelse til at modtage det sidste navn. 

 

Som medlem valgtes: 

Jakob Hougaard (A). 

 

Overborgmesteren fik bemyndigelse til at modtaget det manglende navn. 

 

============================================================== 
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27) BR 6/02. Frisørskolen 

Indstilling om udpegning af et medlem til bestyrelsen for Frisørskolen. 

(Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen)  

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Jeg har modtaget forslag om, at Erik Fi-

sker, Møllebakken 4, 2700 Brønshøj, udpeges. Giver det anledning til bemærkninger? (Op-

hold). Det er ikke tilfældet. 

 

Som medlem valgtes: 

Erik Fisker, Møllebakken 4, 2700 Brønshøj (A). 

 

============================================================== 

 

28) BR 9/02. "Krigsråd Mørks Minde" 

Indstilling om udpegning af 2 medlemmer til bestyrelsen for " Krigsråd Mørks Minde" for pe-

rioden 1. januar 2002 – 31. december 2005.  

(Sundhedsforvaltningen) 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Der tilfalder hver valggruppe én plads. 

Jeg har modtaget et navn fra den store valggruppe: Kjeld Strandberg, Borghaven 42, 2500 

Valby, og jeg beder om bemyndigelse til at modtage et navn fra den lille valggruppe ... (Ole 

Hentzen: Vi indstiller Grete Henius). Hvis der ikke er andre bemærkninger, er meddelelsen 

fra valggruppen, at det er Grete Henius.  

 

Som medlemmer valgtes: 

Kjeld Strandberg, Borghaven 42, 2500 Valby (A). 

Grete Henius, Dr. Tværgade 31, 7., 1302 København K (C). 

 

============================================================== 

 

29) BR 10/02. Nationalforeningen til bekæmpelse af Lungesygdomme 

Indstilling om udpegning af 1 medlem til bestyrelsen for Nationalforeningen til bekæmpelse 

af Lungesygdomme for perioden 1. januar 2002 - 31. december 2005. 

(Sundhedsforvaltningen) 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Kan jeg få bemyndigelse til at modtage et 

navn? ... (Afbrydelse). Vi løber let ud i et problem, som er velkendt i forsamlingen her, at man 

udpeger for mange til samme hverv. Der er kun én udpegning, og det tilfalder den store valg-

gruppe. 

 

Overborgmesteren fik bemyndigelse til at modtaget navnet. 

 

============================================================== 

 

30) BR 11/02. Helse - Familiens lægemagasins Fond 
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Indstilling om udpegning af 2 medlemmer til bestyrelsen for Helse - Familiens Lægemagasins 

Fond for perioden 1. januar 2002 - 31. december 2005. 

(Sundhedsforvaltningen) 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Der tilfalder hver valggruppe én, og jeg 

har fra den store valggruppe modtaget navnet Lars Engberg, og fra den lille valggruppe har 

jeg modtaget navnet Grete Henius.  

 

Som medlemmer valgtes: 

Lars Engberg (A). 

Grete Henius, Dr. Tværgade 31, 7., 1302 København K (C). 

 

============================================================== 

 

31) BR 16/02. Combipissoir på Tove Ditlevsens Plads 

Indstilling om at der opstilles et combipissoir på Tove Ditlevsens Plads, samt at der frigives 

650.000 kr. fra Vej & Parks anlægsramme til etablering af projektet. 

(Bygge- og Teknikudvalget) 

 

Indstillingen blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

32) BR 20/02. Vestegnens Vandsamarbejde 

Indstilling om, at Københavns Kommune sammen med kommunerne på Vestegnen i Køben-

havns Amt stifter interessentskabet Vestegnens Vandsamarbejde I/S. 

(Miljø- og Forsyningsudvalget) 

 

Indstillingen blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

33) BR 25/02. Oprensning af forurenet jord på daginstitutioner m.m. 

Indstilling om, at der gives en kapitalbevilling på 24,0 mill. kr. til oprensning af forurenet jord 

på 25 daginstitutioner og 12 offentlige legepladser, hvor jorden er forurenet med PAH'er, 

tungmetaller og/eller olieprodukter, at der gives en kapitalbevilling på 4,0 mill. kr. til under-

søgelse af jordforureningen på 150 børnehaver og fritidshjem, at der gives en kapitalbevilling 

på 1,5 mill. kr. til oprensning af en olieforurening på en daginstitution på Prinsessegade 80, at 

der anvendes 1,2 mill. kr. til aflønning af tre medarbejdere, der skal gennemføre ovennævnte 

oprensninger på daginstitutionerne, samt at et eventuelt mindreforbrug anvendes til oprens-

ning af forurenet jord på yderligere en eller flere institutioner eller offentlige legepladser efter 

forudgående godkendelse i Miljø- og Forsyningsudvalget.  

(Miljø- og Forsyningsudvalget) 

 

Indstillingen blev godkendt. 

 



12 

Københavns Borgerrepræsentations forhandlinger 

Mødet 17. januar 2002 

 
 

============================================================== 

 

34) BR 30/02. Repræsentation i R 98's bestyrelse 

Indstilling om godkendelse af indstilling fra Lejernes LO i Hovedstaden vedrørende repræsen-

tation i R 98's bestyrelse og repræsentantskab samt indstilling om suppleant. 

(Miljø- og Forsyningsforvaltningen) 

 

Indstillingen blev godkendt. 

 

============================================================== 

 

35) BR 12/02. Forslag om trafikal tilgængelighed for erhvervslivet 

(Stillet af Preben Bille Brahe (V) og Ole Hentzen (C)): 

Det foreslås,  

At forvaltningen pålægges at udarbejde en plan for trafikal tilgængelighed for erhvervslivet. 

At planen indarbejdes i kommunens fremtidige plangrundlag. 

At planen bl.a. forelægges Københavns Kommunes Erhvervsråd til høring. 

 

 Ole Hentzen (C): Det er jo et af de vigtigste forslag fra den foregående periode, som ikke 

nåede at blive behandlet, og som derfor er den eneste, kan man sige, politiske sag, som er på 

dagsordenen i dag, idet Preben Bille-Brahe jo ikke kan være ordfører her, idet han ikke længe-

re er medlem af forsamlingen. 

 Essensen i dette forslag er selvfølgelig at prøve at sige, at i al den planlægning, der skal 

foregå i denne store kommune, bør man også nu indtænke, at vi ikke laver så mange restrikti-

oner, at vores handelsliv og erhvervsliv ligesom ikke kan leve med det. 

 Det betyder selvfølgelig ikke, at vi med dette forslag har ønsket at fremme al bilisme, 

fordi byen er reguleret i enhver henseende. Ikke mindst på den tunge trafik er vi kommet me-

get langt i Indre By og kommer jo videre med de planer, der sættes i gang. 

 Men håbet var sådan set, at det her kunne komme i en lidt større sammenhæng, efterhån-

den som man lavede de store erhvervsplaner, at man også indtænkte selvfølgelig, at man hørte 

erhvervslivet selv, når man nu har disse ting. Så det er det håb, og det er de intentioner, der 

ligger i det fremlagte forslag. 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Må jeg sige, at det er sådan, at Borgerre-

præsentationen her i løbet af foråret vil blive præsenteret for et forslag til debatoplæg om tra-

fik og miljø i København og får et udkast til strategi for debat med offentligheden. 

 Der er ingen tvivl om, at det her tema med bl.a. erhvervslivets trafikale tilgængelighed 

indgår i en større sammenhæng, og det rette forum vil naturligvis være at lade det indgå i ar-

bejdet med den trafik- og miljøplan, der er ved at blive forberedt, og som for nylig er igangsat 

i forvaltningen, i øvrigt helt parallelt med et tilsvarende arbejde i HUR-regi. 

 Jeg skal derfor foreslå, at denne sag, herunder også den del, der vedrører høring, indgår i 

det samlede arbejde med udarbejdelse af en trafik- og miljøplan, at der ikke indgår en særskilt 

høring af erhvervslivets trafikforhold i forhold til erhvervsrådet, men at det samlede kom-

pleks, når Borgerrepræsentationen har behandlet det samlede forslag, naturligvis også sendes 

til høring i Erhvervsrådet. Det skal være mit forslag. 
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 Borgmester Søren Pind: Når jeg tager ordet, er det blot for at sige til den konservative 

ordfører, at vi bakker op omkring de synspunkter, der er fremført, og kan henholde os til 

overborgmesterens bemærkninger. 

 

 Jens Johansen (F): Vi kan også tilslutte os, at vi i forbindelse med udarbejdelsen af tra-

fik- og miljøplanen ser på erhvervslivets vilkår. 

 Jeg synes nu nok, at det skal ske, som også Ole Hentzen siger, i et bredere perspektiv end 

det, der her er beskrevet, hvor det er tid og økonomi, der er de generelle faktorer. Der er også 

et miljøhensyn, som efter vores opfattelse skal tages. 

 Jeg kan ikke lade være med at spørge Ole Hentzen, om det er Det Kosmiske Partis Master 

Fatmans gamle idé om langsommere jordrotation, så tiden går langsommere, der er tid til at nå 

mere, der spøger her i baggrunden, når tiden er inde som faktor.  

 Vi ved jo, begge parter, at hvis bilerne skal køre hurtigere, så skal vi hæve hastigheds-

grænserne. Det har jeg ikke hørt Ole Hentzen tilslutte sig i tidligere diskussioner om hastig-

hedsbegrænsninger i København. Hvis bilerne skal køre hurtigere, så skal der også være færre 

af dem. Det er måske slet ikke det, kan jeg formode, det drejer sig om? 

 Men jeg synes, der er andre faktorer end lige de få, der er nævnt i denne hvert fald meget 

flyvske motivering, som skal tages med i betragtning, og det vil jeg da opfordre forvaltningen 

til, når den skal overveje, hvordan det her forslag om trafikal tilgængelighed for erhvervslivet 

også kan få en meningsfuld krop. 

 

 Mikkel Warming (Ø): Vi kan også tilslutte os, at man selvfølgelig diskuterer dette 

spørgsmål i forbindelse med udarbejdelse af en trafik- og miljøplan i København. 

 Vi er faktisk meget glade for, at forslagsstilleren selv siger, det skal være i en lidt bredere 

sammenhæng, fordi det, vi synes måske var en antydningsvis ensporethed i forslaget, var, at 

man fokuserede kun på privatbilisme i forhold til tilgængelighed.  

 Man kunne sagtens forestille sig, at tilgængelighed for erhvervslivet kunne handle om, at 

virksomheder og kommune gik sammen om at udbygge og sikre kollektiv trafikforsyning, så 

det ikke var nødvendigt altid at bruge privatbil i forhold til at blive transporteret på arbejde, i 

forhold til transport af gods osv., at kommunen opstillede krav eller havde forventninger om, 

at virksomhederne lokaliserede sig, og gik i dialog med dem. Det tror vi også, at, hvad skal vi 

sige, mere moderne tænkende dele af erhvervslivet ville synes var interessant. 

 Så på den baggrund kan vi tilslutte os overborgmesterens, skal vi sige konklusion. 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Ikke flere i 1. runde, 2. runde. 

 

 Ole Hentzen (C): Kun en enkelt kommentar til SF's repræsentant, der ligesom fokuserer 

lidt voldsomt på hastighed og prøver at få Master Fatmans øvrige ærinder ind i det her. Det 

skal jeg så ikke forholde mig til.  

 Jeg er fuldt tilfreds med det tilsagn, der er givet, om, at de intentioner, der ligger i det her 

forslag, tages med ind i de planer, der er under udarbejdelse. Man behøver altså ikke at sende 

det nogen steder hen; det tilsagn er jeg fuldt tilfreds med. 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Ikke flere har bedt om ordet, og jeg kon-

staterer, at der er enighed om, at sagen indgår i forbindelse med udarbejdelse af forslag til de-

batoplæg om trafik og miljø i København.  



14 

Københavns Borgerrepræsentations forhandlinger 

Mødet 17. januar 2002 

 
 

 

Socialdemokratiet stillede ændringsforslag om at følgende bemærkninger tilføjes forsla-

get: 

"Trafikal tilgængelighed, fremkommelighed og trængsel er netop temaer, som vil blive 

behandlet i den kommende Trafik- og Miljøplan for København, som Økonomiforvalt-

ningen, Bygge- og Teknikforvaltningen og Miljø- og Forsyningsforvaltningen er ved at 

forberede. Det er også tanken, at den nye Trafik- og Miljøplan skal udarbejdes i et tæt 

samspil mellem borgere, politikere, planlæggere og forskellige interessenter som f.eks. 

erhvervsrådet. 

Den trafikale tilgængelighed for erhvervslivet indgår i en større sammenhæng, og det 

rette forum for udarbejdelse af den ønskede plan er derfor det arbejde med at forberede 

en ny Trafik- og Miljøplan, der for nylig er gået i gang i forvaltningen, i øvrigt helt pa-

rallelt med et tilsvarende arbejde i HUR-regi. 

Borgerrepræsentationen vil i løbet af foråret blive præsenteret for et forslag til debatop-

læg om trafik og miljø i København, og for et udkast til strategi for dialogen med offent-

ligheden." 

Medlemsforslaget med ovenstående bemærkninger blev godkendt.  

 

============================================================== 

 

36) BR 7/02. Mødeplan 2002 

Indstilling om, at Borgerrepræsentationen i henhold til § 8, stk. 1, i Lov om kommunernes 

styrelse tiltræder forslag til mødeplan for Borgerrepræsentationens ordinære møder i 2002, at 

Borgerrepræsentationen i henhold til § 9 a, stk. 1, i Lov om kommunernes styrelse træffer be-

slutning om afholdelse af budgetseminar i 2002 samt datoen herfor, at de i indstillingen nævn-

te ansatte eller disses stedfortrædere i henhold til § 1, stk. 7, i Forretningsorden for Borgerre-

præsentationen får adgang til at overvære forhandlingerne om en sag, der behandles for luk-

kede døre, samt at overborgmesteren bemyndiges til at aflyse et ordinært møde, såfremt der 

ikke foreligger tilstrækkeligt mange sager til behandling. 

 

 Louise Frevert (O): Der er jo et godt ordsprog, der hedder, at forandring fryder. Nu har 

jeg undersøgt sagen, fordi jeg vil i al ydmyghed fremsætte et forslag om at få flyttet mødeda-

toerne til mandag. Rent faktisk gør man det i de fleste af de andre danske kommuner, så der-

for kan jeg ikke se noget til hinder for, at man flytter Borgerrepræsentationens møder til om 

mandagen. 

 Faktisk er det kun kutyme, der gør, at møderne bliver afholdt her om torsdagen. Der fin-

des ikke nogen historiske motiver til at gøre det, der findes overhovedet ikke nogen objektive 

kriterier, der gør, at møderne er blevet lagt på en torsdag. Det er simpelt kun fordi sådan er det 

i Københavns Kommune, sådan plejer vi at gøre det, og så bliver vi fortsat ved med at gøre 

det på denne her måde. 

 Det er jo bare kedeligt, synes jeg, at man ikke er lidt modtagelig for lidt nytænkning, lidt 

forandring, så derfor vil Dansk Folkeparti foreslå, at Borgerrepræsentationen flytter sin møde-

række til mandage. 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Jeg skal høre, om andre ønsker ordet? 

(Ophold). Det er ikke tilfældet. Der er stillet et ændringsforslag, der jo som konsekvens af sin 
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vedtagelse vil have, at jeg bliver nødt til at vende tilbage med et nyt forslag til mødeplan. Vi 

tager stilling til forslaget om mandag som mødedag alternativt til torsdag. 

 

Dansk Folkeparti stillede følgende ændringsforslag: 

»Borgerrepræsentationens møder holdes om mandagen.« 

 

Ændringsforslaget blev forkastet med 46 stemmer imod 3. 

For stemte O og 1 medlem af C (Helle Sjelle). 

Imod stemte A, V, F, B, Ø, C med undtagelse af 1 medlem (Helle Sjelle) og D. 

Indstillingen blev herefter godkendt. 

 

============================================================== 

 

37) BR 27/02. Orlov 

Godkendelse i henhold til Lov om Kommunernes Styrelse § 15, stk. 2, af formandens indkal-

delse af en stedfortræder for Jette Bergenholz Bautrup, A, der af arbejdsmæssige årsager vil 

være forhindret i at deltage i forsamlingens møder fra den 18. januar 2002 og indtil videre. 1. 

stedfortræder, Klaus Hansen, indkaldes. 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Indledningsvis nævnte jeg, at det på 

dagsordenen var anført, at Jette Bergenholz Bautrup skal have orlov fra den 18. januar 2001, 

men det er først fra den 1. februar.  

 Betingelserne i styrelseslovens § 15, stk. 2, for indkaldelse af stedfortræder er opfyldt. 

Jeg skal høre, om der er bemærkninger hertil? (Ophold). Det er ikke tilfældet. 

 

Indstillingen blev godkendt med den ændring, at orloven først begynder den 1. februar 

2002.  

 

__________ 

 

 Overborgmesteren (Jens Kramer Mikkelsen): Så skal jeg sige, at jeg i forbindelse med 

den hurtige behandling af disse valgsager i skyndingen fik henvist punkt 20, sag 24/02, om de 

københavnske huslejenævn, til Valgudvalget. Som mange selvfølgelig ved fra forberedelsen, 

så er navnene på plads via indstillingen, og derfor vil jeg tillade mig at høre, om der er nogen, 

der har indvendinger mod, at henvisningen tilbagekaldes, og at indstillingen tiltrædes nu? 

(Ophold). Det er ikke tilfældet. Så er indstillingen godkendt. 

 

Mødet sluttede kl. 18.05 

  

 

 

 

 


